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Demeter Pál Balmazújváros alpolgármestere

A Magyar Vöröskereszt Balmazúj-
városi Területi Szervezete november 
2-án Véradó Bálon üdvözölte a rend-
szeres, illetve sokszoros véradókat. 
“Gyújts magadból éltető fényt, ha az 
életet valahol pislákolni, kihunyni 
látod...” A véradók mottója elévül-
hetetlen. Vérünk komoly betegsé-

geket gyógyíthat, életeket menthet. Balmazújvároson a véradás 
sokak szívügye, egyre bővül az önzetlen cselekedetükkel, karukkal 
a szó szoros értelmében mentőövet biztosítók köre. A 48-as Olvasó 
Népkörben köszöntötték a lelkiismeretes jubiláns véradókat.
Hegedüs Péter polgármester köszöntő gondolatait követően Dr. 
Orcsik István, a Magyar Vöröskereszt Országos Etikai Bizottságának 
elnöke hangsúlyozta, segítséget nyújtó vérünk szinte pótolhatat-
lan, szüksége fokozatosan növekszik.
„Önök adnak, adnak és újra adnak. Anonim módon, ismeretlen 
embertársaiknak.” – hálálkodott Ujvárosy Andrásné, a Magyar 
Vöröskereszt Hajdú-Bihar megyei igazgatója, majd hozzátette, a 
nemes cselekedet példát állít mindannyiunk számára.
A jubiláns véradók oklevélben és elismerő díjban részesültek.
Századik alkalommal állt segítőkészen a Magyar Vöröskereszt ren-
delkezésére Pál István és Jánosi László. Tapsviharban részesült a 
vérével 75. alkalommal segítő Bőr István is.
Az est fényét a Karinkó Népzenei Együttes színvonalas előadása 
emelte.

A jubilánsok:
10x véradók: Ádám Endre, Boruzs Andrea, Buglyó Zoltán, Hamza 
János, Pap Eszter, Pál Imre, Pinczés Imre Balázs, Steszkó János, 
Székelyné Tóth Adrienn, Szilágyi János, ifj. Tóth László.  
20x véradók: Dobi Attila, Hűséné Szarvas Andrea, Juhász Zoltán, 
Pénzes Imre, Tar Sándor, Ticz Emese, Tóth Mónika.
25x véradók: Boruzs Zoltánné, Kerekes Gyula, Nemes Ibolya, Takács 
Gyula, Takács Péter, Szabó József.
30x véradók: Báthory László, Cseh Istvánné, Gál Csaba, Jókai László, 
Kapusi Gábor, Koroknai Imre, Molnár Péter, Pál Imréné, Szabó At-
tila, Tóth Sándor, Zubek Alexandra.
40x véradók: Dobrai Sándor, Tiba András.
50x véradók: Dobi Imre, Hűse Imre, Király János, Nagy Sándor, Nagy 
Zoltán, Pokrócz Imre,  Szarka József, Tóth László.
60x véradók: Hunyadi Zoltán, Király Árpád, Király István, Király Pé-
ter.
70x véradók: Leiter Miklós, Kulcsár Tibor, Nyujtó Ferenc.
75x véradók: Bőr István, Kerekes Ferenc, Nagy Sándor, Tóth János.
90x véradók: Kerekes Imre, Takács Péter.
100x véradók: Jánosi László, Pál István.
A Magyar Vöröskereszt Területi Szervezete nosztalgia vér-
adást szervez 2019. december 16-án (hétfőn) 12:00-17:00-ig 
Balmazújvároson a  Művelődési Házban (Kossuth tér 18. szám).
Szeretettel, kolbásszal és sörrel várunk minden segíteni szán-
dékozó véradót! A véradásra személyi igazolványát, lakcím- és TAJ- 
kártyáját  kérjük hozza magával!

Szállítási napokon a hulladékot reggel 6:00 óráig kérjük kihelyezni 
a közterületre!
A szállítás reggel 6:00 és délután 16:00 óra között történik!
A teljes 2020-as ütemtervet a következő lapszámban ismertetjük.

Szelektív szállítási időpontok
KÖZÉLET

Az újrakezdés művészete
Mi a motivációd ma reggel? - kérdezi Murányi Edina, aki árván, súlyos 
betegen nőtt fel, viszont ma már nemzetközi szakmai díjas önfejlesztő 
tréner, magyar szabadalom tulajdonos, diplomás gyógyterapeuta. 
Igazi ősrobbanásnak nevezi az önismeretet egyéni, vállalati és globá-
lis szinten is. Elérkezett az idő, amikor már nem tudunk elmenni a 
téma mellett, mert a társadalom 96%-a érintett valamilyen formában. 
Nagyobb szükség van szembenézni önmagunkkal, tudatosan infor-
málódni, mint bármikor. Visszatalálni a belső egyensúlyhoz, egyéni 
célkitűzésekhez, egészséges arany középúthoz, családunk, gyerme-
keink, önmagunk nyugalmához. Mert az életünk, amit ajándékba kap-
tunk, a legnagyobb kincs. Ha száraz a kút a szívekben, miből adjunk 
inni a szomjazóknak? - kérdezi ismét. Nemcsak krízishelyzetekben, 
hanem minden nap újrakezdjük, de nem mindegy, hogyan. Elége-
detten, szeretettel vagy fáradtan, erőtlenül. Töltekezzünk, tanuljunk 
együtt december 18-án 18 órától a Veres Péter Művelődési Központ-
ban! Jegyigénylés elővételben vagy a helyszínen lehetséges.

KÖZÉLET Városunk véradói előtt tisztelegtünk

Az alpolgármester személyére mindig a polgármester tesz javaslatot. Hegedüs Péter polgármester 
nem főállású, hanem társadalmi állású alpolgármesternek Demeter Pált jelölte, aki évek óta tagja a 
képviselő-testületnek, illetve második ciklusát kezdte a a Hajdú-Bihar Megyei Közgyűlésben. 
A képviselő-testület titkos szavazás után 11 igennel és 1 tartózkodással választotta meg Demeter 
Pált alpolgármesternek.
A döntés után alpolgármesteri esküjét le is tette a 7. számú választókörzet képviselője.

KULTÚRA
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KÖZÉLET Letették esküjüket az önkormányzati képviselők
Egy régi mondás szerint az 
ember élete mindig választások 
és döntések sorából áll. Vá-
lasztásaink jelölik ki életünk 
menetét, döntéseink határoz-
zák meg közösségeink sorsát. 
Október 13-án, a választás 
napján a 17 szavazókörben a 
választói névjegyzékben sze-
replő 14119 választópolgár 

közül 7412 fő járult az urnákhoz. A részvételi arány 52, 5 % 
volt. A polgármester-választáson az érvényes szavazatok 
száma 7295 volt. A balmazújvárosiak  választói akarata ré-
vén a polgármester-választást Hegedüs Péter független 
polgármesterjelölt nyerte 4717 szavazattal, az érvényes 
szavazatok 64,66 %-ával. Koroknai Imre, a FIDESZ-KDNP 
jelöltje 2578 szavazatot kapott, mely az érvényes szavazatok 
35,34 %-a volt. A polgármesterválasztás eredménye október 
16-án jogerőssé vált.
A 10000 főnél több lakosú településeken a képviselők egyéni 
választókerületben és kompenzációs listán szerezhetnek 
képviselői megbízást. (Ez az ún. Vegyes Választási Rendszer.) 
25000 lakosig 8 egyéni választókerületi és 3 kompenzációs 
listás mandátum szerezhető.
A balmazújvárosi emberek választói akarata révén a 8 
egyéni választókerületből (EVK.) 7-ben a Célbakisér Civil 
Szövetség képviselőjelöltje nyerte a választásokat, egy 
választókerületben, a 6-os számúban a Fidesz-KDNP kép-
viselőjelöltje szerzett mandátumot. 
Az eredmény október 16-án jogerőssé vált. 
        
Önkormányzati képviselők lettek: 
1. sz. EVK.: Ferenczi Mária
2. sz. EVK.: Hüse János
3. sz. EVK.: Dr. Lajter Ágnes
4. sz. EVK.: Dobi Sándorné
5. sz. EVK.: Molnár Péter
6. sz. EVK.: Nagy Tamás
7. sz. EVK.: Demeter Pál
8. sz. EVK.: Nádasdi László

Az egyéni választókerületi mandátumokra épülnek a kom-
penzációs képviselői megbízatások. A töredékszavazato-
kat ugyanis csak azoknak a képviselőknek az esetén lehet 
összesíteni, akik nem szereztek egyéni képviselőjelölti 
mandátumot. 
A kompenzációs listán immár jogerősen mandátumot szer-
zett a Fidesz-KDNP szervezet 3 listás jelöltje: Tóth Attila, 
Gacsályi Ibolya és Béke Imréné. A megbízóleveleket az első 
munkaterv szerinti testületi ülésen, október 30-án vették át.
2019. október 13-án a nemzetiségi önkormányzati képviselők 

választására is sor került. Tájékoztatásul közlöm, hogy a 
német nemzetiségi névjegyzékben szereplő 103 személy 
közül 84 fő jelent meg, és adta le voksát a választáson. Ez 
82%-os részvételt jelentett. Képviselővé választották Szeifert 
Zoltánt, Kerekes Pétert és Szarvas Imrét.
A roma nemzetiségi névjegyzékben szereplő 596 személy 
közül 256 fő jelent meg a választás napján, és adta le voksát. 
Ez 43%-os részvételt jelentett. Képviselővé választották 
Vadász István Ferencet, Vadász Judit Zsuzsannát, Balogh 
Róbertnét, Gutáné Rácz Juliannát és Balog Jánost. 
A nemzetiségi önkormányzati képviselők október 28-án 
vették át megbízólevelüket. 
A választással összefüggő feladatokat a Helyi Választási Iroda, 
a Helyi Választási Bizottság és a Szavazatszámláló Bizottságok 
végezték. Ebben a munkában közel 160 fő vett részt. Ma már 
bizonyossággal elmondhatjuk, hogy mind az előkészületek 
során, mind a választás napján zökkenőmentesen zajlott a 
választási feladatok végrehajtása. 
2019-én október 21-én, kedden 16 órakor a választás 
Balmazújvároson lezárult. 

Egy régi mondás szerint: „Semmilyen szél nem kedvez 
annak, aki nem tudja, melyik kikötőbe tart.”
        
Az Önök Programját elolvasva meggyőződhetünk arról, hogy 
nagyon is határozottan tudják, milyen kikötőbe kívánják 
vezetni szeretett városunk, Balmazújváros nagy hajóját.
Megválasztásukhoz szívből gratulálok! Munkájukhoz jó 
egészséget, eredményes és bölcs építkezést kívánok – szerető 
családjuk, barátaik és szeretteik támogató körében.

    
Radóczné Bálint Ildikó, a Helyi Választási Bizottság elnöke
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KÖZÉLET Balmazújváros Város Képviselő-testülete 
2019. október 30-án tartotta soros,  
munkaterv szerinti ülését.

- Az október 13-i választás után 30-án Balmazújváros Város képviselő-
testületének munkája Balmazújváros Város Polgármesteri Hivatal Házasságkötő 
termében kezdődött. A Helyi Választási Bizottság elnöke, Radóczné Bálint Il-
dikó tájékoztatta a megjelenteket a választás eredményéről, valamint a pol-
gármesternek és az önkormányzati képviselőknek átadta a megbízóleveleket, 
majd az eskütételek következtek.
- Rövid szünetet követően előbb elfogadták a napirendi pontokat, majd Dr. 
Hajdu Miklós tájékoztatta a megjelenteket, hogy a jogszabály alapján kötelező 
felülvizsgálni a Szervezeti és Működési Szabályzatot, ennek megfelelően a Tes-
tület aktualizálta a szabályzatot. 
- Az SZMSZ hatálybalépése után a polgármester illetményét bruttó 698.000 Ft-
ban, míg a költségtérítését 104.703 Ft-ban állapította meg a testület, a vonat-
kozó jogszabályoknak megfelelően.
- A polgármester alpolgármesteri javaslatát titkos szavazás után elfogadta a 
Testület. A következő 5 évben Balmazújváros alpolgármestere Demeter Pál 
lesz. Az alpolgármester tiszteletdíját, mint az előző önkormányzati ciklusban, 
most is bruttó 244.000 Ft-ban állapították meg. Költségtérítési díjként 36.600 
Ft-ot szavaztak meg. 
- Demeter Pál alpolgármesteri eskütétele után megválasztották a három bi-
zottság elnökeit és tagjait. A döntés értelmében a Pénzügyi és Jogi Bizott-
ság elnökének Hüse János képviselőt, tagjainak Molnár Péter és Nagy Tamás 
képviselőket, míg külsős tagjainak Posta Zsuzsannát és Kis Jánost választották. 
A Gazdasági, Településfejlesztési- és Településüzemeltetési Bizottság elnöké-
nek Ferenczi Mária képviselő asszonyt, tagjainak Nádasdi László és Béke Imréné 
képviselőket, míg külsős tagoknak Faludy Zsoltot és Béke Jánosnét választot-
ták. Az Egészségügyi, Szociális, Kulturális, Oktatási, Sport és Környezetvédelmi 
Bizottság elnökének Dr. Lajter Ágnes képviselő asszonyt, tagjainak Dobi Sán-
dorné és Gacsályi Ibolya képviselő asszonyokat, míg külsős tagoknak Béke And-
reát és Baji-Gál Ferencnét választották.
- A külsős bizottsági tagok eskütétele után egyhangúlag elfogadták a pol-
gármesteri jelentést. 
- Döntöttek a Balmazújvárosi Közös Önkormányzati Hivatal munkájáról, a 
megjelent fontosabb jogszabályokról szóló beszámolóról. Ennek keretében el-
fogadták a Titkársági Osztály, a Hatósági Osztály és a Pénzügyi Osztály jelen-
tését. 
- Néhány kérdés feltétele és a cég képviselőjének válaszai után egyhangúlag 
fogadták el a Debreceni Hulladék Közszolgáltató Nonprofit Kft. működéséről 
szóló beszámolót.
- Döntöttek a BUKSI Egyesület beszámolójának elfogadásáról. 

- A polgármester felülvizsgálata után a képviselők elfogadták a Közbeszerzési 
Szabályzat módosítását. 
- Meghatározták a “Zöld környezet kialakítása Balmazújvároson” elnevezésű 
projekt közbeszerzési eljárás kiírásához a műszaki tartalmat. 
- A Testület az “Esély otthon” projekt árubeszerzése elnevezésű közbeszerzési 
eljárással kapcsolatban döntött. Elfogadták a bútorok, a háztartási gépek és 
eszközök, valamint a számítástechnikai eszközök eljárás nyerteseit, vagyis a 
legkedvezőbb ajánlatokat. 
- Név szerinti szavazás után elfogadták a “Leromlott városi területek rehabili-
tációja Balmazújvárosban I.” és a “Leromlott városi területek rehabilitációja 
Balmazújvárosban II.” című pályázatokhoz kapcsolódó közbeszerzésekre 
vonatkozó döntést.  
- Meghozták a Veres Péter Kulturális Központ Színházterme számára szceni-
kai eszközök beszerzése elnevezésű közbeszerzési eljárást lezáró döntést, mely 
szerint a fény- és hangtechnika közbeszerzését eredménytelennek nyilvánítja 
és felkéri a megbízott céget az újabb eljárás lefolytatására, míg a színpadi tech-
nika közbeszerzési eljárását eredményesnek nyilvánította. 
- Döntöttek egy fellebbezés benyújtásáról. A Szakácstündér Vendéglátó, 
Szolgáltató, és Gazdasági Tanácsadó Kft. adósságrendezési eljárást indított 
Balmazújváros Város Önkormányzatával szemben az általa közel 20 millió fo-
rint összegről kiállított számlával összefüggésben. A polgármester tájékozta-
tása szerint a számla megfizetése maradéktalanul megtörtént, ezért javasolta a 
fellebbezés benyújtását, amelyet a Testület elfogadott. 
- A Testület pályázatot írt ki a Veres Péter Kulturális Központ igazgatói (maga-
sabb vezetői) álláshelyére. 
- Módosították a Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló rendeletet. 
A zárt ülés keretében három, kizárólagos önkormányzati tulajdonban lévő gaz-
dasági társaság új ügyvezetőjének megválasztása zajlott. 
A döntés értelmében a Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője Szatmári István And-
rás, a Városgazdálkodás Kft.-é Varga László, a VESZ Kft.-é Dr. Nagy Zsolt lett.

Az interpellációk, a napirendi pontok tanácskozásának vágatlan felvételei és 
az ülés összefoglalója megtalálhatóak a “balmaztv” facebook oldalán, valamint 
a Lengyel Menyhért Városi Könyvtárban és az Önkormányzat Titkársági Osz-
tályán.

Balmazújváros Város Önkormányzata

- A novemberi munkaterv szerinti képviselő-testületi ülésen a napirend elfoga-
dását követően a polgármesteri jelentést, és a Balmazújvárosi Közös Önkor-
mányzati Hivatal beszámolóját tárgyalta a testület. Mindkét napirendi pontot 
egyhangúlag elfogadták. 
- Szintén elfogadták a 2019. évi költségvetési rendelet módosítását. 
- Döntés született a Balmaz-Kamilla Kft. tőkerendezéséről. A határozat értel-
mében a társaság tőkerendezése az Önkormányzattal szemben fennálló tar-
tozás elengedésével és 10 millió Ft pótbefizetés teljesítésével valósul meg.
- A Semmelweis Védőnői Egyesület javaslata alapján módosította a Testület a 
település védőnői körzeteit. A módosítás 2019. december 1-én lép hatályba. 
- Sor került az iskolai körzetek módosítására, valamint a VESZ Kft. javadalmazá-
si szabályzatának elfogadására. 
- A FAM-ARZT Bt. kérte a feladatellátási szerződésének módosítását, mivel új 
helyettesítő orvost kívántak megjelölni. A testület a kérelmet egyhangúlag tá-
mogatta.

- Szintén támogatták a képviselők a Balmazújvároson üzemelő víziköz-
művagyonnal kapcsolatos gördülő fejlesztési tervet. 
- A városatyák döntése értelmében a polgármesteri hivatal dísztermébe HD 
robotkamerás rendszer kiépítésére kerül sor, amely – egyéb funkciók mellett – 
biztosítja a képviselő-testületi ülések közvetítését a jövőben.  

A zárt ülés keretében ingatlanokkal kapcsolatban, valamint a König Trade Kft. 
kérelmével összefüggésben születtek döntések. 

Az interpellációk, a napirendi pontok tanácskozásának vágatlan felvételei és 
az ülés összefoglalója megtalálhatóak a “balmaztv” facebook oldalán, valamint 
a Lengyel Menyhért Városi Könyvtárban és az Önkormányzat Titkársági Osz-
tályán.

Balmazújváros Város Önkormányzata

Balmazújváros Város Képviselő-testülete 2019. november 20-án 
tartotta soros, munkaterv szerinti ülését.
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KÖZÉLET Képviselői körkérdés
1. számú körzet: Ferenczi Mária (Célbakisér Civil Szövetség): 

A kérdésekre nem érkezett válasz.

2. számú körzet: Hüse János (Célbakisér Civil Szövetség):
        
“Tisztelt balmazújvárosi lakosok!
Először is szeretném megköszönni a bizalmat, minden erőmmel 
azon leszek, hogy megszolgáljam!
Körzetemben a biztonságos közlekedés megteremtését tartom 
elsődlegesnek. Ez egy igen összetett és többrétegű feladat. Néhány 
intézkedés nem az anyagiakon múlik, inkább csak némi odafigye-
lést igényelnek, például a kereszteződések beláthatóságának javí-
tását szolgáló intézkedések. Vannak területek, amikhez már szük-
ség van pénzre és munkaerőre is, gondolok itt a járdák javítására, 
pótlására, létesítésre is, hiszen a gyalogos forgalom biztonsága is 
lényeges. Ebben a körzetben is problémát okoz az utak minősége, 
itt is javításra szorulnak, helyenként szilárd aszfaltburkolattal 
kell ellátni azokat. Ezen feladatokat a gördülő felújítási program 
keretében tervezzük megvalósítani. Lakossági vélemények alapján 
több olyan fejlesztési ötlet is előtérbe került, ami a körzet látképét 
is megváltoztatná. Ezek egyelőre még csak az ötlet fázisában tar-
tanak, ám olyan hasznos fejlesztésekről van szó, melyek megvaló-
sításával elősegítenénk a közlekedés biztonságát is.
Ezen túl, a körzetben régóta igény mutatkozik egy játszótér kia-
lakítására is. Ezzel kapcsolatosan vannak már elképzelések, de még 
gyerekcipőben járnak, egyelőre nem szeretnék bővebb tájékozta-
tást adni róluk. Természetesen, ha már lesznek fejlemények, akkor 
arról mindenképpen értesítem a lakosságot.
Úgy gondolom, hogy ezek a közeli és távlati tervek mindenképpen 
illeszkednek az előzetes fejlesztési tervekhez és a kampány során 
elhangzottakhoz.
Szeretném, ha a városi vagyon felhasználása a lakosság többségének 
megelégedésére, a lakosság által folyamatosan nyomon követhető 
módon történne. A ciklus végére természetesen, mint minden 
városlakó, szeretném, ha érezhető, látható fejlődést tapasztalnánk 
mind a körzet, mind a település vonatkozásában. A fejlődéshez 
elengedhetetlen, hogy a város bevételei folyamatosan nőjenek és 
ezzel párhuzamosan a lakosság száma is emelkedő tendenciát kell, 
hogy mutasson.”

3. számú körzet: Dr. Lajter Ágnes (Célbakisér Civil Szövetség):
        
“Önkormányzati képviselőként kötelességem a város egésze érde-
keinek figyelembevételével dolgozni. Ezt kell összeegyeztetnem az-
zal, hogy a 3. számú egyéni választókerület képviselője vagyok.
Legfontosabb a város működőképességének fenntartása, az átgon-
dolt gazdálkodás biztosítása. 
 A város lakójaként eddig is ismertem a város helyzetét, és az in-
tenzív kampányidőszakban sok emberrel beszélgettem, akik meg-
osztották velem gondolataikat, elképzeléseiket, a fórumokon pedig 
nagyon sok konkrét felvetés hangzott el, amelyekre igyekszem 
megtalálni a megoldásokat. Ezek közül vannak olyanok, amelyek 
komoly anyagi forrást igényelnek, illetve olyanok, amelyek köny-
nyebben megvalósíthatók. Természetesen a lakosokkal való kom-
munikáció nem szűnik meg a választás után sem. 
Sajnos a körzetben még mindig jelentős területen probléma a 
belvíz elvezetése, az árkok hiánya, a meglévő elvezető csatornák 
karbantartása. Ez mindenképpen hangsúlyos feladat. 
Ugyancsak kiemelt feladatomnak tartom a település határában ki-
alakult illegális szemétlerakó helyek felszámolását, és annak mega-
kadályozását, hogy a „szeméthelyzet” újra és újra kialakuljon. 
A saját hatáskörben nem elintézhető ügyekben mindenképpen 
egyeztetés szükséges, hiszen az egyes körzeteket érintő fejlesz-

téseknek illeszkednie kell a város fejlesztési terveihez. Ami jelenleg 
látható, az a megyei területfejlesztési tervhez benyújtott fejlesz-
tési célterületek, amiben a hangsúly az infrastruktúra (vízhálózat, 
útépítés, iparvágány) fejlesztésén van. A településrendezési terv 
tervezett módosítása is a célzott fejlesztések irányába mutat. 
Szeretnék 2024-ben elégedetten körülnézni, és azt látni, hogy egy 
olyan városban élek, ahol a lakosok hozzájutnak a szolgáltatások-
hoz, ahol érezhető a fejlődés, ahol látszik, hogy milyen úton halad 
a város, és biztonságos a gazdálkodás, ahol jó élni.”

4. számú körzet: Dobi Sándorné (Célbakisér Civil Szövetség):
        
“Tisztelt lakosok!
Az október 13-ai helyhatósági választás után nem sok idő telt 
még el, de pár gondolatot szeretnék Önökkel megosztani. Szeret-
ném megköszönni minden választópolgárnak, akik szavazataik-
kal támogattak, ezáltal a 4-es számú választókörzet képviselője 
lehetek. Elsődleges célok a mindennapi problémák megoldása. 
Ezeket továbbgondolva lesznek a fejlesztés tervei. 2024-ig olyan 
Balmazújvárost szeretnék, ami szebbé, látványosabbá és élhetőbbé 
tenné a várost. Szeretnék továbbra is a lakossággal együttműködve, 
párbeszédet folytatva dolgozni. Számítok a körzet lakóinak véle-
ményeire, ötleteire.”        
        
5. számú körzet: Molnár Péter (Célbakisér Civil Szövetség):
        
“Kedves balmazújvárosi lakosok!
Először is szeretném megköszönni mindenkinek, aki támogatott 
a szavazatával vagy segített bármilyen formában a kampány alatt. 
Arról biztosíthatok mindenkit, hogy ugyanolyan alázattal fogok 
képviselni minden balmazújvárosi lakost.
A körzetemben az első és legfontosabb probléma az óvodánál és az 
iskolánál lévő parkolóhelyek bővítése és a meglévőek felújítása. Én 
ezt a polgármester úrral is egyeztetve, az árkok lefedésével szeret-
ném megoldani az óvodánál. Az iskolánál meg kell majd vizsgálni, 
milyen lehetőségek vannak. Ezt már nagyon várják a szülők. 
Elhangzott többször is, hogy sok utcában nagyon rossz a vízelveze-
tés, mert rossz állapotban vannak az árkok vagy egyáltalán nincs 
árok. Nagyobb esőzés esetén a víz megáll az utcán és befolyik a 
házak alá. Erre a problémára akár egy vízelvezető formájában is, de 
megoldást kell keresni.
Az én körzetemben is, mint ahogy a város több részén, sok helyen 
rossz állapotban vannak az utak vagy nincs is aszfalt burkolat rajta. 
Azt szeretném elérni, hogy ennek a ciklusnak a végére ne legyen 
olyan útszakasza a körzetemnek, ahol nincs aszfalt. Itt azért megje-
gyezném, elég szomorú hogy 2019-ben még azzal kell foglalkozni 
Magyarországon, hogy sok helyen nincs aszfaltburkolat az utakon.
Természetesen lehetne több mindent felsorolni, mint például a 
járdák állapota, elhagyatott telkek rendbetétele stb. A kampány 
alatt és azóta is kerestek meg többen és próbálok, ha kell azonnal 
vagy utánajárva segíteni az embereknek.    
Az előbbiekben leírt fejlesztések  szorosan kapcsolódnak a pol-
gármester úr által többször emlegetett gördülő városfejlesztés 
programunkhoz. Ami azt jelenti, minden évben ki lesz sorsolva 
egy városrész és ott a lakosság igényeit felmérve el lesznek vé-
gezve a javítások, fejlesztések. Ezzel elérhetjük azt, hogy minden 
városrészre kellő figyelem jut és a lakosság is el tudja mondani, a 
lakókörnyezetével mi a problémája.
A célom, hogy egy gyűlöletektől, politikától mentes városban 
éljünk, ahol a kertvárosi városkép megtartása mellett minél több 
munkahely jöjjön létre az új ipari parkokban.”

        
Folytatás a következő oldalon
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6. számú körzet: Nagy Tamás (FIDESZ-KDNP):
        
“Tisztelt Balmazújvárosiak!
Elsőként szeretném megköszönni a bizalmukat, hogy képviselőjükké 
választottak, a legjobb tudásom szerint fogok dolgozni önökért és a 
városért. A kerületemben az első számú feladat az utak aszfaltozá-
sa. Sajnos a leromlott területek rehabilitációjára nyert pályázatra, 
ami magában foglalja 1,5 km út aszfaltozását a Wesselényi, Kodály, 
Lengyel Menyhért és Révész utcákon, nem érkezett olyan áraján-
lat, ami belefért volna a fedezetbe.  Jó hír viszont, hogy megtörtént 
ezen utcák bejárása, és az utak megfelelő alapozással rendelkeznek, 
így az alapozást ki lehet hagyni a pályázat kiírásából. Amint lehet-
séges, a pályázat újra kiírásra kerül és így már megvalósíthatóvá 
válik a pályázaton elnyert összegből. A sikeres pályázat után, az 
építkezés megvalósítása áprilisban kezdődhet el.
Azon utcák aszfaltozása is fontos, amelyekre jelenleg nincs 
pályázati forrás. Ezek megvalósítására önkormányzati forrásokat 
kell felhasználnunk. Azt szeretném, ha a ciklus végére nem marad-
na aszfalt nélküli út a választókörzetben, minden évben egyre több 
és több utcára kerülne burkolat.
Választókörzetem egyes utcáin gondot jelent a szemét a közterü-
leteken. Felvettem a kapcsolatot a városgazdálkodással ez ügyben 
és átnéztük a lehetőségeket. Rövid távú megoldás lehet, hogy a 
Hajdúsági Hulladékgazdálkodási Kft.-vel közösen olyan időszakos 
akciókat szervezünk, amikor a Kft. konténereket helyez ki egy-
egy rövidebb időszakra, lehetőséget biztosítva a helybelieknek a 
szemetük összeszedésére, az utcák megtisztítására.
Többen keresnek azzal kapcsolatban, hogy megvalósulhatnak-e 
a kampány során tett választási ígéretek. Ezekkel kapcsolatban is 
folytattam már előremutató megbeszéléseket a városvezetéssel. A 
terveket egyeztetni fogom az illetékes szakemberekkel, ezután a 
képviselő testület dönthet ezek megvalósulásáról.”

7. számú körzet: Demeter Pál (Célbakisér Civil Szövetség): 
 
“1. A Liszt Ferenc utca (III. utca) mihamarabbi leaszfaltozása min-
denképpen elsődleges feladat, ezzel végre egy nagy adósságát tör-
leszti majd az önkormányzat. Ebben az ügyben már megtörténtek 
az első lépések. Az Újkert sor folytatása, az Újtelep felé történő to-
vábbépítése is lényeges. Ugyanakkor már folytattam megbeszélést 
Dr. Berecz József rendőrkapitány úrral az ifjúsági házhoz tervezett 
gyalogátkelővel kapcsolatosan, egyben jeleztem számára az Arany 
János utcán tapasztalható gyakori sebességtúllépéseket is. 
2. A III. utca szilárd útburkolattal történő ellátását talán nem is 
kell magyaráznom. Viszont az Újkert sor kibővítése egyértelműen 
kapcsolódik a városunk fejlesztési terveihez, hiszen összekötné 
a tervezett ipari parkjainkat, területeinket, illetve része lenne a 
városközpontot elkerülő úthálózatnak is.
3. A választási programunk nemcsak a kampány idejére szólt, hanem 
valóban szeretnénk megvalósítani az abban foglalt célkitűzéseket. A 
legfontosabb szempont az, hogy maguk a helyben lakók milyennek 
szeretnék látni városunkat 2024-re. Azon fogunk dolgozni, hogy öt 
év múlva a balmazújvárosiak többsége úgy gondolja, élhetőbbé vált 
a város, ahol minden polgár megtalálhatja számítását, mert növek-
szik a munkahelyek száma, és kedvező a környezet a vállalkozások 

számára. Egy város élhetőségéhez ezenfelül sok minden egyéb is 
hozzátartozik: a közutak, járdák, zöldterületek állapota, a tömeg-
közlekedés minősége, az egészségügyi és az oktatási szolgáltatá-
sok színvonala. Az a célunk, hogy ezeken a területeken érezhető 
előrelépést érjünk el, és öt év múlva elmondhassuk, hogy nőtt a 
város népességmegtartó képessége, Balmazújvárosban érdemes 
élni, dolgozni, családot alapítani és gyerekeket nevelni, mert ez 
egy olyan település, amelynek van jövőképe, és így kedvező és 
kiszámítható viszonyokat teremt minden itt élő polgár számára.”

8. számú körzet: Nádasdi László (Célbakisér Civil Szövetség):
        
“Tisztelt Balmazújvárosiak!
Először is szeretném megköszönni, hogy az októberi választáso-
kon megtiszteltek bizalmukkal, és a Szigetkert egyéni képviselője 
lehettem!
Nagyon sok emberrel találkozom, és a várost járva, mindig felmerül-
nek a várost érintő közös dolgaink, legyen az közlekedéssel, köz-
biztonsággal összefüggő kérdések, de a napi aktualitások terén is 
merülnek fel kérdések.  
Nagyon fontosnak tartom a napi kapcsolattartást a lakossággal, 
a képviselők elérhetőségének biztosítását, nyitottságát a lakosok 
felé.
Városrészünk egyik legforgalmasabb helye a piac, ahova vasárnap 
délelőtt nagyon sok ember látogat ki, ki vásárol, ki csak a társadal-
mi kapcsolatok miatt, de kilátogat ide.
Mindenféleképpen támogatom a  piac korszerűsítését, megúju-
lását, ugyanakkor ezzel párhuzamosan meg kell vizsgálni,és meg 
kell oldani a parkolók bővítését, alkalmazkodva ahhoz, hogy az új-
jáépítés révén feltehetően a gépkocsik forgalma is megnő.
Napirenden kell tartanunk, a Szigetkert útjainak, járdáinak, 
vízelvezető árkainak, felülvizsgálatát, megújítását karbantartását. 
A gördülő útfelújítási koncepció keretein belül a mi városrészünk is 
természetesen sorra fog kerülni.
A Balmazújváros területfejlesztési terveiben is szereplő elkerülő 
utak megépítését a jövőre nézve el kell kezdeni, és ez az itt lakókat 
is érinti, hisz új lehetőségeket teremtene minden újvárosinak, nem 
beszélve arról, hogy a belváros közlekedését is jelentősen meg-
könnyítené. Ezen utak megépítése véleményem szerint a város 
fejlődésének a kulcsa. 
Képviselői munkám során támogatom, és keresni fogom a 
lehetőségeket a megvalósításra a város vezetésével és képviselő 
társaimmal együtt! 
Megköszönve a lehetőséget, igaz csak dióhéjban, de örülök, hogy 
az újság hasábjain is elmondhattam közelebbi és távlati céljaimat... 
bízva abban, hogy ezen terveket, csak Önökkel együtt, közösen tud-
juk majd megvalósítani!
Ennek fényében kívánok minden balmazújvárosi embernek, boldog 
karácsonyi ünnepeket, és örömökben, sikerekben gazdag szép új 
évet!”

Folytatás a következő oldalon

Balmazújváros lakossága döntött, október 13-án kiderült, kik képviseljék a választókörzeteket. 
A jelöltek természetesen a kampány időszakban bemutatták, felvázolták jövőképüket. Néhány 
héttel megválasztásuk után a Balmazújváros Újság e-mailben kereste meg a képviselőket és az 
alábbi kérdéseket tette fel: 
- A saját körzetében mely feladatok élveznek prioritást?
- Ezek hogyan illeszkednek a város fejlesztési terveihez?
- Milyen Balmazújvárost szeretne látni 2024-ben?



Balmazújváros / Balmazújváros Közszolgálati lapja 2019/11Közélet - KUltúra6

KÖZÉLET Képviselői körkérdés

Béke Imréné (FIDESZ-KDNP): 
        
“Mindenképpen azt, hogy ami a városnak a fejlődését szolgálja, 
abban együttműködjek a többi képviselővel! De kritikus leszek, ha 
nem teljesülnek a beígért, elvárt feladatok! Az eddigi történések 
nem igazán voltak pozitívak! Ellenzékiként a döntésekbe csak a 
szavazatommal tudok véleményt formálni, hiszen kisebbségben 
vagyunk. De eltökélt vagyok abban a tekintetben, hogy tudassam 
az emberekkel, mi történik a városban. 
Naprakészen tájékozódok, beszélgetek emberekkel, rendszeresen 
írok egy internetes csoport oldalán. Ezt korábban is megtettem, 
még mielőtt listán bejutottam a testületbe. Ennél sokkal többet 
most nem tudok tenni, de a rendezvényeket is látogatni fogom, 
mert nekem a legfontosabb a közvetlen kapcsolattartás. 
Amit a kampányban megtudhattunk,  akár okot is adhat a remény-
re, de nem vagyok túl optimista! Ami az ígéretekben le van írva, 
nekem irreális! Már akkor is elégedett lennék, ha a folyamatban 
lévő, nyert pályázatok megvalósulnának! Azok mind egy folyama-
tos fejlesztés eredményei lennének. Megakadtak, és természetesen 
ha az új testület és a vezetők meg tudják ezt oldani, akkor 2024-ben  
olyan lesz Balmazújváros, amilyet szeretnék látni.” 

Gacsályi Ibolya (FIDESZ-KDNP):
       
“Megvalósuljanak azok a tervezett feladatok, amit a mostani veze-
tés a kampányában ígért.
Mivel az egészségügyben dolgozom 41 éve, mindenképpen figye-
lemmel kísérem a változtatásokat az intézményben. Fontos szá-

momra is az átláthatóság.
Munkámból adódóan naponta az emberek között vagyok. Beszélge-
tések során kialakulnak vélemények, igények, ezt dokumentálom és 
a testület elé viszem.
Végre nyugodt, békés közéletet szeretnék a következő évekre, ami 
az utóbbi másfél évben nem nagyon volt jellemző.”

Tóth Attila (FIDESZ-KDNP):
        
“Az előző ciklusban elnyert több mint 2,5 milliárd forint értékű 
pályázatok megvalósítását tartom a legfontosabb feladatnak, va-
lamint a hozzám eljuttatott lakossági vélemények, kérések tolmá-
csolását a képviselő-testületben. Munkamódszereim az Mötv. és a 
helyi SZMSZ által számomra biztosított jogosítványok. A bizott-
sági munkában sajnos érdemben nem tudok részt venni, mivel erre 
nem kaptam lehetőséget a képviselő-testülettől, ami egyébként 
Balmazújváros önkormányzatisága óta még nem fordult elő önkor-
mányzati képviselővel, hogy ne kapjon bizottsági helyet.  A ciklus 
végén egy nyugodt élhető és folyamatosan fejlődő Balmazújvárost 
szeretnék látni.” 
         
        Bánhegyi Zoltán

A kompenzációs listáról bejutott képviselőkhöz 
értelemszerűen más kérdéskör jutott el:
- Ellenzéki képviselőként mit tart fő feladatának a 
2019-2024-es ciklusban?
- Milyen munkamódszerei vannak?
- Milyen Balmazújvárost szeretne látni 2024-ben?

Jókai Mór gondolata örök-
életű. A pásztorok szeme 
fényét jelentő paripák, a 
versenypályákra csodákat 
varázsló díjlovak hazánk-
ban rögös utakon vágtattak 
keresztül. A második világé-
gést követően a lovassportra 
úri szenvedélyként tekintett 
a szocialista hatalom. Kö-

zel húsz esztendő kellett a tudat kialakulásához, hogy a fantasztikus állattal 
összhangban mozgás öröme generációkat nevel öntudatra, küzdeni tudásra, il-
letve kitartásra. 
Városunkban a lovassport élet első mozzanatai az 1960-as évekre datálódnak. 
Azóta generációk áldoztak  a lovas élet fejlesztésére, a hagyományok fenntar-
tására. A rendszerváltás jelentős mérföldkövet jelentett. A történelmi esemény 
következtében a lovas társadalom hátrányos helyzetbe került. Az állami gaz-
daságok felbomlása után az egyesületek kapui sorra bezárultak. 
Elszánt, a lovakhoz hű újvárosiak viszont újra talpra álltak, megalapítva a 

Balmazújvárosi Délibáb Hagyományőrző és Lovas Sportegyesületet, melynek 
tagjai töretlenül öregbítik a tradicionális sport hírnevét. 
„A nemes állattal való együttélés jellemet erősít” – vélekedett Balla Imre, az 
egyesület elnöke és regisztrált lovasedzője. 
A jelentős létszámú, folyamatosan bővülő egyesület sikerei egyre gyarapodnak. 
2018-ban és 2019-ben megyei és regionális díjugrató versenyeken ifjúsági ka-
tegóriában számos kitűnő helyezést értek el a gyerekek. Kosina Péter, Büszke 
nevű táltosával az ország legnagyobb lovas hagyományőrző rendezvényén a 
Nemzeti Vágtán nagyszerűen képviselte Balmazújvárost. 
A jövőben az egyesület célja a fiatalok versenyeztetése mellett megismer-
tetni az érdeklődőket a lovakkal való kapcsolattartásra. Az egyesület ezért is 
műkődik együtt iskolákkal és a kerületi tantestülettel lovas táborok szervezé-
sében. A rendkívüli teremtés érzékeli a törődést, a versenyző így tud vele egy 
hullámhosszon küzdeni a sikerekért, de legfőképp a felejthetetlen élményekért. 
A Balmazújvárosi Délibáb Hagyományőrző és Lovas Sportegyesület elnöke re-
ményekkel telve tekint a előre. Bízik benne, hogy a jövőben épül majd a váro-
sunkban egy, a kor elvárásainak minden tekintetben megfelelő pálya, ahol  a 
lovak szerelmesei megmutathatják magukat  az oda kilátogató  nézők örömére. 
                Bánhegyi Zoltán

“Bölcs embernek ló való, mert lóvá tesz az   
ember, és emberré a ló.” 

KULTÚRA
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Hogyan befolyásolja a hőkezelés ételeink tápértékét?
Magas tápértékű ételek fogyasztásával fokozhatjuk 
egészségi állapotunkat és ezzel együtt energiaszintünket 
egyaránt. Meglepő módon azonban nem mindegy hogyan 
készítjük el ételeinket, hiszen az elkészítési módok, 
a választott hőkezelés fajtája nagyban befolyásolja 
ételünk tápértékét.
Az ételek hőkezelésével az értékes tápanyagok 
mennyiségi változáson mennek keresztül, ugyanakkor 
sok esetben szükségszerű feldolgozási forma, hiszen 
ezzel szervezetünk számára az ételek emészthetőségét 
növelhetjük, illetve egyes tápanyagok felszívódása is 
hatékonyabbá válik. (1,2)

Vannak olyan anyagok, melyek a hőkezelési eljárás 
során csökkennek:

- vízben oldódó vitaminok: C-vitamin és B vitaminok
- zsírban oldódó vitaminok: A, D, E, K
- ásványi anyagok: kálium, magnézium, calcium, nát-
rium

Leggyakoribb hőkezelési módok:

Főzés, párolás, forralás:

A 3 technika között a lényegi különbség a közeg 
hőmérsékletében van. A három hőkezelési mód közül 
pedig leginkább a forralás során tudjuk vízben oldódó 
vitaminjaink többségét elveszíteni. 

Köztudott, hogy hőre legérzékenyebb vitaminunk a C- 
vitamin. 

Példaként említve, a brokkoli vagy a spenót már 
főzés során a C-vitamin tartalmának legalább 50%-át 
elveszítheti. (3,4)
Hőbehatásra érzékeny vízben oldódó vitaminjaink közé 
tartoznak továbbá még a B vitaminok. A hús párolása 
során (mikor levét kiengedi) a B vitamin tartalmát 
több, mint 60%-ban elveszti. Habár vizsgálatok során 
kiderült, hogy mikor a húslé a készételünk részét képezi 
(pl: húsleves, ragulevesek) az ásványi sók közel 100%-a 
és a B vitaminok 70-90%-a megmarad. (5)

Grillezés, sütés

A grillezés népszerű hőkezelési mód, legfőképp a jó idő 
beköszöntével, tavaszi-nyári délutánokon, estéken.
A száraz hőkezelés során keletkező füst és pörzsanyagok 
képződése miatt a grillezett ételeknek különleges 
zamata lesz. A különleges és kedvelt ízeken kívül 
azonban policiklusos aromás szénhidrogének (PAH) 
is keletkeznek, melyek potenciálisan rákot okozó 
anyagokként vannak számontartva. A kutatók azonban 
azt találták, hogy a PAH-k 41–89% -kal csökkenthetőek, 
ha a csepegtetéseket visszafogják és a füstöt mini-
málisra csökkentik. Csepegtetések visszafogásával a 
hús B-vitamin és ásványi anyag tartalma is nagyobb 
mértékben megmaradhat.
Sütés során minél magasabb hőmérsékleten és minél 
hosszabb időbehatással dolgozunk, a hőre bomló 
vitaminok száma egyre inkább csökken.

Tippek a tápanyagveszteség ellen:

1. Használjuk fel a zöldségek-húsok értékes levét!
2. Minél frissebb alapanyagokból készítsd ételeid és a 
készételt is lehetőleg aznap fogyaszd el. Minél tovább 
tároljuk annál nagyobb a mikronutriens veszteség!
3. Zöldségeket minél kevesebb ideig hőkezeld, ajánlott 
„roppanósra” hagyni!
4. Ne használj szódabikarbónát a zöldségfőzéshez, hi-
szen a színt segít megtartani, de a C-vitamin tartalma 
jelentősen lecsökken a lúgos közeg hatására!
5.  Fedő alatt párolással/főzéssel aromásabb és értéke-
sebb ételt készíthetsz.

1. https://www.ncbi.nlm.nih.gov/pubmed/19843593
2. https://www.ncbi.nlm.nih.gov/pubmed/21684086
3. https://www.ncbi.nlm.nih.gov/pubmed/19650196
4.https: / /w w w.emerald.com/insight/content/
doi/10.1108/NFS-11-2012-0123/full/html
5.https://www.ars.usda.gov/ARSUserFiles/80400525/
Data/retn/retn06.pdf

Oriskó Ferencné ügyvezető
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„Aki hajlandó körülnézni, mindenütt meglátja a virágokat.” (Henri Matisse)

A Balmazújvárosi Nefelejcs Idősek Otthonában az Idősek Hónapja kere-
tében megrendezésre kerülő műsorok és rendezvények nem csak a köszön-
tés, a szórakoztatás és az ünnepi pillanatok színteréül szolgáltak, de 
egyúttal biztosították annak lehetőségét is, hogy a lakók a legkülönbözőbb 
művészeti ágakban próbálhassák ki magukat, és ezáltal ne csak nézői, ha-
nem alkotó résztvevői legyenek a programoknak.
Borbély György előadó zenés műsora tette emlékezetessé a nyitóünnep-
séget. A zene, az ének és a tánc több programban is hangsúlyos szerephez 
jutott. Volt olyan zenetörténeti előadás, ami a latin táncok történetével 

ismertette meg a hallgatóságot, de úgy, hogy interaktív ízelítőt is adott 
azokból. Kabai Alex színész-énekes a rendezvénysorozatot lezáró műsora 
szintén aktivitásra hívta az időseket, akik önfeledten csatlakoztak a spon-
tán megformálódó “énekes csapatba”.
A próza és a líra eszközeivel különleges emlékműsort készítettek az ott-
hon lakói és munkatársai az Aradi 13 vértanúk emlékére és 1956 évfor-
dulójára. A második világháború utáni vészterhes időszak megidézését 
versek, felolvasások, személyes visszaemlékezések tették egyedivé, kézzel-
foghatóvá, hitelessé. A tragédiák között megjelenő emberség, az összetar-
tás és néha még a humor is, mint szürke romok között a virágok nyíltak ki 
ezekben a történetekben.
A “Tudom, hogy van jogom! 2019” című pályázatra a lakók idén is készül-
tek. Most a közös festményen az ujjfestés technikáját használó képen közel 
harminc lakó dolgozott több napon át. A pályamunka elkészítését vázlatok 
és a technika elsajátítását segítő előfestések segítették.
A hónap rendezvényei ezek mellett alkalmat biztosítottak karaokéra, grill-
partira, ismeretterjesztő előadáson való részvételre, csoportos játékokra, 
vetélkedőre, egészségmegőrző tornára. Szeretném megköszönni Forgács 
Szabolcsnak, hogy megmutatta nekünk, hogy ne csak nézzünk, hanem 
LÁSSunk is.
A felsorolt programok csak témájukban voltak sajátosak, mondjuk így 
tematikusak. Az ellátottakat segítő szakemberek által tartott események 
minden hónapban színes és változatos elfoglaltságot biztosítanak az itt 
lakóknak. Mert a közösség kitüntető figyelme, a személyes korlátokat fi-
gyelembe vevő aktivitás lehetőségének biztosítása, az alkotás és a fellé-
pés öröme nem csak októberben illeti meg az időseket. A Balmazújvárosi 
Nefelejcs Idősek Otthona mindig is azért dolgozott, és azok az értékek mo-
tiválták a munkatársakat, amivel mind az ellátottakban és azok hozzátar-
tozóiban is ugyanaz a kép alakuljon ki: ez nem egy intézmény, hanem ott-
hon. 

Béresné Lőrincz Erzsébet intézményvezető

KÖZÉLET Program szüret – összefoglaló    
az Idősek hónapjáról

Őszből a télbe – könyvtári 
események

KULTÚRA

Aki figyelemmel kíséri az intézmény munkáját, láthatja, hogy nálunk min-
dig történik valami, igyekszünk mindig új ötleteket kitalálni, a kölcsön-
zések mellett számos rendezvényt is szervezni a lakosság számára. Prog-
ramokban az utóbbi negyedévben sem volt hiány. 
* Minden hónap első keddjén tartjuk Tücsökringató nevű foglalkozásunkat, 
ahol a közös mondókázás, dalolás és játék remek kikapcsolódást nyújt a 
babáknak és szüleiknek egyaránt, éppúgy, mint azon alkalmakkor, amikor 
a gyermekkönyvtárosok a bölcsődébe látogatnak.
* Körmendről viszont nyugdíjas csoport érkezett hozzánk, akik közel 500 
km-ről látogattak el városunkba, és kirándulásuk részeként könyvtárunkra 
is kíváncsiak voltak. 
* Autómárkák logóit rejtettük el liszt alá az autómentes napon, nemzeti-
ségük kitalálása után az általunk kitett könyvekkel kellett a játékosoknak 
párosítani őket. Emellett egy akadálypályát is felállítottunk olvasóter-
münkben, ezen egy csapattagnak kellett végigvezetni egy bekötött szemű 
társát, csak szavakkal segítve őt.
* Idén is részesei voltunk az Országos Könyvtári Napok rendezvénysoro-
zatnak. Buglyó Juliánna nyugdíjas pedagógus nálunk mutatta be Kalandok 
közt című verseskötetét. Sok-sok kollégája, tanítványa volt részese a vidám 
délutánnak, melyen a könyv szerkesztői Zsoldos Árpád és Adrienn fel is 
olvastak Julika verseiből.
* Útjára indult az Ürge László gyűjteményéből összeállított Papírmozi 
elnevezésű képregény kiállításunk. Ehhez kapcsolódóan foglalkozással 
is készültünk, és három hét alatt 20 osztály vett részt rajta! Különleges 
élmény volt amikor a „kis” másodikosok után a „nagy” gimisek jöttek, és 
alkották meg saját képregényüket akár papíron, akár internetes program 
használatával – koruknak megfelelően. 
* Könyvtárunk adott helyet „Az én könyvtáram” program Hajdú-Bihar 
megyei könyvtárpedagógiai workshop rendezvényének. A szakmai nap 
fókuszában az élménypedagógia állt, és folytatódott a köznevelést támo-

gató könyvtári szolgáltatások és a fejlesztett mintaprogramok bemutatása 
is. Szintén nálunk került sor a Magyar Tudomány Ünnepe megyei megnyi-
tójára, melyen Dr. Kátai János egyetemi tanár a „Megújítható természeti 
erőforrásunk: a termőtalaj” címmel tartott előadást.
* Közel 300-an lehetettek részesei Nyáry Krisztián és Holden Rose interak-
tív előadásainak, ismerhették meg közelebbről az írókat. 
* A hónap végén újra megrendeztük selejt könyv vásárunkat is, ahol ismét 
kincsekre lelhettek a hozzánk betérők.
* Búvárkodj! pályázatunkon idén 80 tanuló dolgozott kitartóan a feladato-
kon. Iskola után sokan járnak zeneiskolába, sportolni, stb., így különösen 
örülünk annak, hogy ilyen sokan búvárkodtak! 2019-ben a legjobbnak bi-
zonyult az Okos Farkasok csapata (Dobi Kitti, Hegedűs Árpád, Szabó Dori-
na), valamint az Olvasó-egylet (Bencze Zsanett, Szanka Sára, Sztrikk Maja), 
második helyezést ért el a Tudás Fa nevű csapat (Bujdosó Panna, Kerekes 
Ádám, Kis Laura), harmadik lett a Főnix rendje (Harsányi Bence, Tar Imre, 
Tar Ottó).
                    A könyvtár dolgozói
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Shakespeare-t idézve „színház az egész világ, és színész benne minden 
férfi és nő”. Az ókori emberek is érezték a színház fontosságát: a görög 
és római tragédiák védőoltásként készítették fel nézőiket a mindennapok 
nehézségeire, hiszen különböző megoldási mintákat láttak a színpadon. A 
dráma ugyanis amióta van, azt mutatja be, hogy az életben bajok vannak, 
s ezeket vagy egy másik ember, vagy társadalmi problémák okozzák. A 
színház felhívja a figyelmet a nehézségekre, élettörténeteket mutathat 
be, amelyekből levonhatjuk a magunk tanulságát, de legalábbis kikapcsol 
bennünket az állandó mókuskerékből.  
Ha a színház ennyi mindent tanít, akkor helye van, helye kell legyen az 
iskolában is. Már második alkalommal látogattak el a Balmazújvárosi 
Református Általános Iskolába a Csokonai Színház színészei. A Csokonai 
Ifjúsági Program keretén belül a Jeruzsálem című osztálytermi előadást 
tekinthette meg a hetedikes évfolyam. A játékteret padokból és székekből 
alakították ki, magát az előadást pedig interaktív játékokkal szakították 
meg azért, hogy az osztályközösséggel közösen gondolkodjanak a 
színészek drámapedagógus segítségével azokról a kérdésekről, amelyeket 
a történet szereplői körüljárnak. 
A történet a keresztes háborúk idején játszódik Jeruzsálemben, ami mind 
a három ábrahámi világvallás (zsidó, keresztény, iszlám) szent városa. 
Annak ellenére, hogy a nevének a jelentése ’a béke városa’, Jeruzsálemet 
mind a mai napig aligha jellemzi a béke. Amellett, hogy a diákok világról 
való tudását is bővíti az előadás, olyan fontos kérdések kerültek elő többek 
közt, mint a gyűlölködés, kirekesztés. Vajon hogyan képes egy ember egy 
másikat úgy gyűlölni, hogy nem is ismeri? Mi vehet rá valakit, hogy a 
saját gondolataival ellentétben hagyja, hogy a többség befolyásolja? Mire 
képes a hatalomvágy? Mit tehetek, ha látom, hogy az, ami van, nem jó? Ez 
csak néhány kérdés, ami felmerült. Vajon ezek csak a darab ismeretében 
látszanak fontosnak? Aligha. A kérdések mind aktuálisak napjainkban, 
gondoljunk a politikai helyzetre – mondom ezt felnőttként. De ezek a 13 
éves gyerekek a maguk életében is megtalálták a létjogosultságát ezeknek 
a kérdéseknek. Miért is kell utálnom valakit az osztályban, iskolában, 
ha nem is szoktam beszélgetni vele? Mi történhet velem, ha többséggel 
szemben én megpróbálom megismerni? Számtalan kérdés felvetése után 
pedig gondolkodtunk. Közösen. Megoldási lehetőségeket vettünk számba. 
Ismét gondolkodtunk. Olyannyira beleéltük magunkat a történetbe, hogy 
fel sem tűnt az idő múlása. A jeruzsálemi történet végét pedig improvizatív 
módon alakították a színészek a diákjaink javaslata alapján. Megéltük a 
katarzis felszabadító élményét.
Az iskolánk diákjai számára nem idegen a színház. Az írott szövegek 
megértését segítendő néztük meg a Pál utcai fiúk zenés darabot a 
Vígszínházban az előző tanévben. Októberben pedig Mezőcsátra látogattunk 
el a Légy jó mindhalálig című musicalt megnézni egy amatőr színtársulat 
előadásában. Igyekszünk megragadni minden olyan lehetőséget, amellyel 
a színház élményét megadhatjuk a diákjainknak, hogy a kultúrára való 
igény felébredjen bennük. „A színház nélkülözhetetlen mindahhoz, ami 
emberré tesz minket.” (Edward Bond) 

                  Lőrinczné Cseh Anna

Színház az egész világ…
KULTÚRA

50 éves osztálytalálkozó
KÖSZÖNTŐ

Az egykori Balmaz-
újvárosi Általános Is-
kola és Gimnázium 
1969-ben végzett 4.b 
osztályának 50 éves 
érettségi találkozójára 
jöttünk össze 2019 
szeptemberében.
Osztályunk Balmazúj-
város középiskolai tör-
ténetében a második 
végzős évfolyamának 
egyike volt. 

Akkor még nem önálló intézményként működött, hanem a bánlaki általános 
iskolához rendelve, Kalmár Zoltán igazgató úr vezetésével. Tanáraink 
között számos – azóta már elhunyt - balmazújvárosi szaktekintélyt 
tisztelhettünk. 
Ahogy telt az idő, folyamatosan töltődött fel a gimnázium frissen végzett 
kezdő pedagógusokkal is, akik a helyi szellemiséget követve hamar 
beilleszkedtek a  közösségbe. 
Ezúton is szeretnénk megköszönni a lehetőséget, hogy az 50 éves 
találkozónk kapcsán meglátogathattuk a régi-új  iskolánkat, köszönjük a 
kedves fogadtatást, amit a jelenlegi iskola vezetése biztosított számunkra. 
Jó érzés volt végigsétálni az 50 év alatt alaposan átváltozott „alma mater” 
épületében. Mindnyájunknak nagyon tetszett a termek elnevezése a régi 
tanárainkról, hisz  rájuk mi is nagy tisztelettel emlékezünk.  A tantermekben 
bepillantást nyerhettünk a mai korszerű oktatási kellékekbe, kalauzunk  
megmutatta az e-napló és a KRÉTA program működését, amit tátott szájjal 
figyeltünk. Az osztályfőnökünk Dániel Péterné Jutka is felidézte az akkori 
időket, ő kezdő friss diplomásként itt kapta meg azt a mintát, amit tovább 
vitt az élet pályája során, felemlegetve Kalmár Zoli bácsi példáját, amit a 
későbbi munkahelyén - debreceni környezetben sokszor nem is értettek. 

Az emlékező szavai így hangzottak:
“Meghatódottan tudok csak beszélni ezen az 50 éves találkozón. Örülök,
hogy ilyen sok év elteltével össze tudtátok hívni az osztálytársakat, és
külön jóleső érzéssel tölt el a gimnázium példás hozzájárulása a
találkozóhoz. Módom volt a tavalyi évben is hasonló eseményen részt
venni, ahol a mostanihoz hűen ez a gimnázium akkor is mindenben segített
annak sikeres lebonyolításához. Kiváló iskola volt 50 éve is, kiváló
vezetőkkel és tanári karral, úgy látszik a diákközpontúság és a
segítőkészség öröklődik nemzedékről nemzedékre. Én a legnagyobb
tisztelettel emlékszem a pályakezdő tanárként eltöltött éveimre, 
kiemelve Kalmár Zoltán egykori igazgató úr szellemiségét, 
amelyet a pedagógusi pályámra tovább vittem. Remélem 
Ti diákként is hasonló emlékeket őriztek szívetekben.”
Hálás köszönet az iskola vezetésének és tanárainak, hogy lehetővé tették 
számunkra az emlékezést, köszönjük a részletes és szakszerű tájékoztatást 
a mai iskoláról, valamint a szép oklevelet, amit a tiszteletünkre készítettek.

A fotón balról jobbra: Szilágyiné Csige Irén, Lajterné Veres Margit, Miha-
lik Szilárd, Dániel Péterné egykori osztályfőnök, Derzsiné Radócz Róza, 
Baloghné Holló Mária, Komárominé Kiss Éva, Leonelliné Szabó Júlia, 
Kordásné Kordás Zsuzsa.
                  Lajterné Veres Margit

90. születésnapi ünnepség
KÖSZÖNTŐ

Németi Józsefné 2019. november 11-én ünnepelte 90. születés-
napját. E jeles alkalomból köszöntötte őt Dr. Volosinovszki Vanda 
aljegyző és Csomós Andrea osztályvezető a polgármesteri hivatal 
képviseletében, Béresné Lőrincz Erzsébet intézményvezető asz-
szony, Ludnai Istvánné a lakók részéről. Erzsike néni családja köré-
ben fogadta a jókívánságokat. 

Borza János fényképész Debreceni utca 17. alatt található stúdiójá-
nak nyitvatartása megváltozott: hétfő-péntek: 14:00 - 18:00, szom-
bat - vasárnap: zárva. Ettől eltérő időpont a 06-30-384-28-56-os 
telefonszámon egyeztethető.
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Mi magyarok nagy gourmet-ék vagyunk, egy-egy kiadós ebéd vagy 
vacsora végén nem maradhat el a desszert sem. Versenyeket számos 
témában rendeznek, többek között a cukrászok is minden évben meg-
mérettetik magukat.
Július végén tudhattuk meg, hogy melyik Magyarország Tortája, vala-
mint Magyarország Cukormentes Tortája 2019-ben.
Az előbbit a dunaföldvári Tóth Cukrászda nyerte a Boldogasszony csip-
kéjével. “A készítmény alján egy málnás, ropogós réteg található, ezen 
egy málnapürével dúsított tésztaréteg helyezkedik el, majd következik 
a cremeux (tejszínnel lazított krém), a tetején pedig egy bazsaliko-
mos, citromos ganache koronázza a tortát. Szó szerint csupa málna: 
tortánként kb. 600 g gyümölcsöt használnak fel.” - olvasható az inter-
neten.
A legjobb cukormentes torta idén a szegedi “A Cappella Cukrász-
da” cukormentes kicsi gesztenyéje lett. “A sütemény nem tartalmaz 
hozzáadott cukrot és gabonalisztet. Ízvilágát a gesztenye határozza 
meg, melyet a kellemesen savanykás áfonya és a mogyorós ropogós 
tesz teljessé. A kreáció tetejét cukormentes tejcsokoládé borítja, amit 
koronaszerűen vesznek körbe a csokoládé ívek.” - ismerhettük meg az 
elkészítést a tulajdonosoktól.

Balmazújvároson ezen finomságokat a 
Bordás Cukrászdában kóstolhatjuk meg. A 
cukrászda 2007 óta folyamatosan elkészíti 
az ország tortáját, mert úgy tapasztalják 
van rá igény.
“Igaz kissé hullámzó a kereslet iránta, de 
mindig megtalálhatóak a hűtőinkben az év 
tortái.” - tudtuk meg Bordás Tibor és Bordás Zoltán tulajdonosoktól. 
A cukrász családi vállalkozás 1993-ban kezdte el működését.
“Nagy álmunk valósult meg, amikor 2011-ben megnyitottuk cukrász-
dánkat Balmazújvárosban, majd 2019-ben Hajdúszoboszlón. Kijelent-
hetjük, hogy bizonyos időközönként megújulunk. Mindezek mellett 
természetesen a hűtőbe került kínálatunk is alkalmazkodik a piaci igé-
nyekhez. Előtérbe helyeztük a francia ízeket.” - osztotta meg a cukrász-
da fejlődésének történetét a testvérpár.
A Bordás Cukrászda vezetői és cukrászai mindig nyitott szemmel jár-
nak, és arra törekszenek, hogy a hozzájuk betérők mindig találjanak az 
ízviláguknak megfelelő finomságokat.
                           
         Bánhegyi Zoltán

Megszokhattuk, hogy elkényeztetnek bennünket, zeneszeretőket. 
Nem telik úgy el egy karácsony sem, hogy a családi asztaloknál ne 
lehessen a Bekton Ifjúsági Fúvószenekar adta élményről beszélni. No 
persze azoknak a szerencséseknek, akik eljuthatnak a Soós Imre Szín-
házterembe. Ezúttal ez a lehetőség december 21-én és 22-én adódik 
meg a Bekton és a fúvószene rajongóinak. A zenekar lelkesen készül, 
most pedig felidézzük a 2019-es esztendőt.

A 2018-as karácsonyi koncert után elkezdődött az új évad, új 
műsortervvel készültek a tavaszi és nyári fellépésekre. Nagy hang-
súlyt fektettek a júliusi nemzetközi fesztivál megszervezésére. Ennek 
a versenynek eddig Sárvár biztosított otthont, azonban 2019-ben nem 
tudták megszervezni a fesztivált, így Balmazújváros átvette a házigaz-
da szerepet.
“Egész tavasszal e körül forgott minden, a fellépéseink mellett párhu-
zamosan szervezkedtünk és jó házigazdák akartunk lenni. A ma-
gyar együtteseken túl az erdélyi Csíkszentsimonból érkezett zenekar 
tette teljessé a mezőnyt. A zsűri asztalnál a holland Jacob de Haan 
zeneszerző is értékelt. Olyan meghívott vendég fogadta el a meghívá-
sunkat, amire a szakma felkapta a fejét. A háromnapos fesztivál óriási 
lemondással járt a Bekton tagjai számára. Éjjel-nappal e körül forgott 
minden. Azon túl, hogy a verseny még jobban összekovácsolta a ze-
nekarunkat, a vendégeink elégedettek voltak. Mi sem jelzi jobban, 
hogy a szegediek meghívtak bennünket a 2020-as fesztiváljukra. Töb-
bek között ezekért a pillanatokért érdemes zenélni és ehhez a közös-
séghez tartozni.” - osztotta meg élményét Bekker Gyula karnagy.
Már-már a szakmában képviselt magas színvonal mellett a mazso-
rettes lányok is a védjegyévé váltak a Bekton Ifjúsági Fúvószene-
karnak. A hazai rendezésű programkavalkád mellett többek között 
Nyíradonyban, Mezőkövesden és Hortobágyon is öregbítette városunk 
hírnevét a zenekar. A fellépések többségében a mazsorett csoporttal 
karöltve léptek fel. 

“Természetesen nagyon jó a kapcso-
latunk a tánccsoporttal. A fesztiválo-
kon rendszeresen együtt szórakoz-
tatjuk a közönséget. Gyakorlatilag 
ilyenkor velük együtt vagyunk telje-
sek. Olaszországban is közösen 
léptünk fel. A fesztiválunk után a 
nyár második felében Toszkánára 
készültünk. A fiúk-lányok izgatottak voltak, nagyon várták már az 
utat, hiszen a 2018-as kínai turné után ismét meseszép helyen tette 
le névjegyét Balmazújváros. A jól megszervezett fellépésünk mellett 
volt időnk megismerkedni a környékkel. Négy napba zsúfoltuk be az 
álom helyeket. A Carrione folyó mellett Jeep-el mentünk fel mintegy 
1000 m magasra a Carrarai fehér márvány hegyre. Felfedeztük töb-
bek között a Sienai dómot, Pisa-t, a Cinque Terre (jelentése öt föld) 
a Ligur-tenger partjának leggyönyörűbb részét, mely a Világörökség 
része. A napközben megszerzett élményeket tovább fokozta, hogy a 
szállásunk egy magyar hölgy tulajdonában állt. Mondanom sem kell, 
kedvünkre járt végig a személyzettel együtt. Kijelenthetem: a zenei 
élményen túl a zenekar ismét életre szóló élményekkel gazdagodott.” 
- nyilatkozta meghatódottan Balmazújváros díszpolgára.
Ahogy karnagy úr elmondta, a zenekar Szegedre már meghívást ka-
pott, de a mezőkövesdi fellépés egy csömöri meghívással bővült, vala-
mint a 2020-as esztendőre Peruból is érkezett egy meghívás. A nyári 
szezon még nagyon messze van, addig még rengeteg dolog alakulhat 
ki a jövőt illetően. 
Hamarosan itt a karácsonyi koncert, a december 22-i jegyek többsé-
gének megvásárlásában a zenekar hozzátartozói előnyt élveznek, a 
december 21-i jegyeket idén az újonnan nyílt Kérész utcai „Kisbagoly 
könyvesboltban” vásárolhatják meg a Bekton rajongók.
         
          Bánhegyi Zoltán

Ha év vége, akkor Bekton koncertKULTÚRA

Városunkban is kapható az év tortájaKULTÚRA
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2004. november 3-án egy 136 éve vágott centi végső darabját vágták le az akkor 
– és mindezidáig utolsóként – leszerelő sorkatonák hazánkban. Az 1868-ban 
bevezetett általános hadkötelezettséget felváltotta az önkéntes alapon történő 
szolgálatvállalás, a sorállományt a szerződéses katonák, a tömeghadsereget a 
professzionális haderő. A mai magyar haderőben szolgálók kizárólag toborzás 
útján kerülnek be a seregbe, amiért a megyei toborzóirodák felelősek ország-
szerte. Debrecenben a Péterfia utcán lévő toborzó irodában évente közel 2000 
fő fordul meg, ami azt jelzi, van érdeklődés a katonai szolgálat iránt. Erről 
beszélgettünk Nagy Zoltán alezredessel, az MH Katonai Igazgatási és Központi 
Nyilvántartó Parancsnokság 2. Katonai Igazgatási Központ parancsnokával.

- Alezredes úr, ön szolgált a kötelező sorkatonai szolgálat idején is, illetve 
testközelből élte át a 15 évvel ezelőtti időszakot egyaránt. Mekkora vál-
tozást jelentett a honvédségnek az önkéntességre való átállás?

- Mivel ez az átalakulás nem egyik pillanatról a másikra történt meg, a folyamat 
– ha szabad így fogalmaznom – zökkenőmentesen zajlott le. Az 1950-es évek-
ben kb. 200.000 fős sorozott hadsereg működött, az 1990-es évek elején már 
csak mintegy 100.000 főt soroztak évente, 2004-ben pedig ez már alig volt több 
mint 12.000 fő. A létszám csökkenésével fokozatosan csökkent a kötelező szol-
gálat időtartama is, ugyanakkor ezzel párhuzamosan a honvédség technikai 
eszközei egyre modernebbek lettek, a szakszerű kezelésükre való felkészítés 
akár több évet is igénybe vehet. Az átállást szintén megkönnyítette, hogy az 
1990-es évek végétől megjelent a szerződéses katonai szolgálat vállalásának 
lehetősége, és 2004-ig párhuzamosan működött a két rendszer. Másfél évtizede 
pedig már csak önkéntes alapon működő, professzionális, hölgyeket és férfiakat 
egyaránt soraiban tudó hadseregről beszélhetünk, a katonák pedig folyamato-
san bizonyítják rátermettségüket mind a hazai, mind a nemzetközi feladatok, 
külföldi missziók végrehajtása során.

- Ahogy említette, nem egyik napról a másikra kellett pótolni a „kieső” 
sorállományt. Ennek ellenére a toborzó rendszer számára bizonyára nem 
kis kihívást jelentett és jelent napjainkban sem a megfelelő utánpótlás 
folyamatos biztosítása.

- Az önkéntességre való átállás óta a haderőnek nemcsak a kiképzéseken, ha-
nem a munkaerőpiacon is helyt kell állnia, munkáltatóként reagálnia kell az 
egyre érzékenyebb társadalmi igényekre és a munkaerőpiac változásaira, amely 
komoly kihívást támaszt felénk. Ezen kihívásoknak megfelelve a toborzó ka-
tonák folyamatosan keresik az új eszközöket, igyekeznek minden lehetőséget 
és fórumot kihasználni arra, hogy a lakosságot minél szélesebb körben tudják 
informálni a Magyar Honvédségben vállalható szolgálati lehetőségekről. Büsz-
kén mondhatom, hogy a debreceni Toborzó Iroda megnyitása óta 22 katonai 
alakulathoz közel 2500 fő szerződéses katona bevonulására és több mint 1000 
fő önkéntes tartalékos katona szerződéskötésére került sor megyénkből, a hon-
védtiszti, az altiszti, illetve a pilótaképzési programra pedig összesen több mint 
1200 fő jelentkezett. Ha csak az elmúlt éveket nézzük, akkor is azt látjuk, hogy 
évről-évre nő a katonai szolgálatot vállalók létszáma, az idei évben például már 
közel van a 400 főhöz azok száma, akik valamelyik szolgálati forma kapcsán 
szerződést kötöttek a Magyar Honvédséggel.

- Kik jelentkezhetnek 
katonának, milyen fel-
tételekkel vállalhat ma-
napság valaki katonai 
szolgálatot?

- Katonai szolgálatra min-
den 18. életévét betöltött, 
büntetlen előéletű, ma-
gyarországi lakóhellyel 
rendelkező személy jelent-
kezhet, aki legalább a-
lapfokú végzettséggel és 

kellő elhivatottsággal rendelkezik. A jelentkezőknek pedig szolgálatformától 
függően alkalmassági vizsgálaton kell részt venniük.
         
- Ezek szerint többféle szolgálatformára is lehet Önöknél jelentkezni?
- A Magyar Honvédség jelen pillanatban hivatásos, szerződéses és tartalékos 
katonákból, valamint honvédelmi alkalmazottakból tevődik össze. A katonai 
szolgálatformák közül a hivatásos és a szerződéses katonai jogviszony jelenti 

nálunk az állandó, napi munkaviszonyt, amikor a katona a Magyar Honvédség 
valamelyik alakulatánál, egy meghatározott munkakört lát el havi fizetésért. 
Szükség esetén gyakorlatokon vesznek részt, határvédelmi feladatokat látnak 
el, illetve külföldi misszióban szolgálnak. A tartalékos viszony ezzel szemben 
azoknak szól, akik tanulmányaik vagy meglévő munkahelyük mellett szeret-
nének részt vállalni honvédelmi feladatokban. A 2017-ben bevezetett legújabb 
szolgálati ág, az önkéntes területvédelmi tartalékos szolgálat például azoknak 
jelenthet nagyon jó megoldást, akik bár érdeklődnek a honvédség iránt, de még 
nem biztosak abban, hogy számukra megfelelő ez a hivatás, vagy esetleg vona-
kodnak huzamosabb ideig lakóhelyüktől távol lenni. Feladatuk többek között 
veszély- és katasztrófahelyzetben (pl. árvízi védekezés) történő igénybevétel, 
rendezvénybiztosítási, toborzási, illetve különböző díszelgési feladatok ellá-
tása. A területvédelmi tartalékosok felkészítése éves szinten húsz napot vesz 
igénybe, amely a katona elfoglaltságától függően akár hétvégére is eshet. Ez 
a felkészítés, illetve a tartalékosok alkalmazása a lakóhelyéhez legközelebb, 
lehetőség szerint alapvetően helyben történik a járásban. A tartalékos rend-
szer kapcsán mindenképpen szeretném kiemelni, hogy a megyéből eddig szol-
gálatot vállalóknak körülbelül a fele iskolai tanulmányokat folytató középisko-
lás vagy egyetemi hallgató volt a szerződéskötésük idején.

- Az talán nyugodtan kijelenthető, hogy a katonai pálya izgalmat és ki-
hívást nyújt, ami már önmagában is kellő vonzerőt jelenthet a nem hét-
köznapi munkát keresőknek. De másért is megéri felvenni az egyenruhát?

- A fentieken túl véleményem szerint az egyik legfontosabb tényező, hogy a Ma-
gyar Honvédség az ország egyik legnagyobb munkáltatója, amely kiszámítható 
jövőt és biztos megélhetést kínál, ahol az egyén tehetségétől, hozzáállásától 
és kitartásától függ, hogyan alakul a pályafutása. A hivatásos és szerződéses 
katonák havi juttatása az elmúlt években folyamatosan növekedett, ma már 
egy érettségivel rendelkező legénységi katona kezdő alapilletménye megha-
ladja a bruttó 275.000 forintot. Magasabb iskolai végzettséggel, nyelvtudás-
sal további kiegészítésekre számíthat a katona, az évek előrehaladtával pedig 
elismerjük a seregben eltöltött éveket. Erre épül rá az igen kedvező, kibővített 
lakhatási támogatás, az ingyenes katona-egészségügyi (csapatorvosi-, fogor-
vosi- és szakorvosi) ellátás, a kedvezményes üdülési lehetőség, a sport- és kul-
turális szolgáltatások, a családalapítási támogatás, a kedvezményes étkeztetés 
és az utazási költségtérítés. Emellett a – megfelelő kiképzéseket követően – a 
katonák részt vehetnek a Magyar Honvédség külszolgálati feladatainak végre-
hajtásában, melynek révén extra jövedelemre tehetnek szert. Kiemelném még, 
hogy kevés olyan munkahely létezik, ahol a munkavállalók fizikai és egészség-
ügyi helyzetével, életminőségével olyan magas szinten foglalkoznának, mint 
a honvédségnél, hiszen a sereg rendszeres ingyenes egészségügyi szűrésekkel 
kiemelt figyelmet fordít a katonák egészségi állapotára. A tartalékos katonáink 
rendelkezésre állási díjban, illetve tényleges szolgálatuk utáni illetményben 
részesülnek, valamint a tanulmányokat folytató tartalékosok ösztöndíjra is 
pályázhatnak.

- Már csak egy utolsó, ám annál fontosabb kérdés maradt hátra. Hol lehet 
jelentkezni katonának?

- A toborzó irodák folyamatosan várják a katonai pálya iránt érdeklődőket a 
megyeszékhelyeken lévő ügyfélszolgálatokon. Debrecenben személyesen a Pé-
terfia u. 58/a szám alatt vagyunk megtalálhatók. Jelentkezni a Kormányabla-
koknál kijelölt ügyintézőknél vagy akár online, a www.iranyasereg.hu és a 
www.hadkiegeszites.hu internetes oldalakon is lehet. Az Irány a sereg webol-
dal a Magyar Honvédség karrieroldala, ahol mindenki választ kaphat a katonai 
szolgálati formákkal kapcsolatos kérdésére.

Smidróczki Róbert főhadnagy

Mindig forró a hangulat          
a Kamilla Gyógyfürdőben

15 éve önkéntesen
KÖZÉLET
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Új intézményvezető a városi óvoda élénKÖZÉLET

Az új intézményvezető több 
nyugdíjban levő és négy új óvo-
dapedagógus felvételével biztosí-
totta a nevelési év zökkenőmentes 
kezdetét. 
“Két nyugdíjas teljes állásban a 
Kossuth utcai telephelyen, míg 
egy mindössze 4 órában a Veres 
Péter utcai telephelyen várta a 
gyermekeket. Utóbbi helyen erre 
a megemelkedett gyermeklétszám 
miatt volt szükség, ugyanis a 
három óvodapedagógus nem volt 
elegendő a feladatok ellátására.” - tudtuk meg Tarné Juhász Juliannától.
A többi tagintézményben is biztosítva van a kettes ellátottság, évközben 
két óvodapedagógus kezdi meg a nyugdíj előtti felmentését. Egy óvoda-
pedagógus diploma honosítása folyamatban van, a fiatal kolléga várhatóan 
februárban kezdi meg munkáját. Mindezek ellenére az intézmény folyama-
tosan pályáztat és várja az óvodapedagógusok jelentkezését.
“Amit nagyon fontosnak tartottam a kinevezésem után, hogy átgondoltuk 
a programjainkat. Szülőkkel, óvodapedagógusokkal összeállítottuk az egy 
éves munkatervet. Azokat, amelyeket értékesnek és sikeresnek gondoltunk 
vagy továbbvisszük ugyanabban a formában, ahogy már a gyerekek meg-
szokhatták, vagy átszerveztük. Gondolok itt a Bozsik programra. Lajos Fe-
renc szakvezetővel egyeztetve minden tagintézményünk gyermekeinek a 
Vörösmarty utcai telephely tornacsarnokába szerveztük a foglalkozásokat. 
Jó idő esetén a Bimbó közi és a Bólyai utcai telephelyen a Bozsik-pályán, 
vagyis kis műfüves pályán mozoghatnak a gyermekeink. Újraélesztettük 
a Hétszínvirág Színjátszó Munkaközösséget, 2020. március 28-án a Soós 
Imre Színházteremben mutatják be legújabb mesejelenetüket. A teljesség 
igénye nélkül, a Bimbó közben a mesemondó verseny,  többek között a Hor-
tobágy úti telephelyen a zöld óvoda programok, a Bólyai úton a március 
15-ei ünnepség hagyományát tovább kell tovább vinnünk. Minden tagin-
tézményben a nyílt napok is jól működtek.” - válaszolt az éves program-
tervvel kapcsolatban az intézményvezető.

“Nyitnikék óvodánk Örökös Zöld Óvoda címmel rendelkezik és már hagyo-
mánnyá vált ősszel a Derecskei Gyümölcsösbe kirándulni. Ebben a nevelési 
évben október első napján vettünk részt az almáskert kertpedagógiai prog-
ramján nagycsoportosainkkal. Az interaktív rendezvényen almalevet kós-
toltunk, almát szedtünk, szénabálát másztunk és bejártuk az egész kertet 
egy traktor vontatta „vonattal”. A kirándulásból ismeretekkel és élmények-
kel gazdagodva tértünk vissza óvodánkba.” - számolt be Gálné Mészáros 
Ágnes munkaközösségvezető.

“A Mesevár óvoda szeptember 30-án, hagyományait követve (2010 óta) 
ünnepelte meg a Magyar Népmese Napját. Ezen a délelőttön mesetarisz-
nyáinkból előkerültek a magyar népmesék, s azt vettük észre, körülöttünk 
megszűnik a külvilág, csak a „hol, volt, hol nem volt….világ” létezik, annak 
minden küzdelmével, félelmeivel, varázslataival, szépségeivel.  Óvodánk 
három csoportjában az élőszavas mesemondások után a gyermekek 
elkészíthették a mesék főhőseit, szereplőit, majd életre kelthették azokat. 
Magyar népdalok éneklésével, mondókázással, népi játékokkal, népzenére 
történő közös mozgással, tánccal színesítettük a közös programot.”- me-
sélte el Szilágyiné Szabó Judit óvodapedagógus.

“Az Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény Székhelyóvodája október 21-
én, hétfő délután családi napot szervezett a terményünnep jegyében.
Családi délutánunk igazán jó hangulatban telt el, mindenki pozitívan, él-
ményekkel gazdagodva mehetett haza. Bízunk benne, hogy a következő 
családi napunknak legalább ilyen nagy sikere lesz, mint ennek az őszinek.”- 
tájékoztatott Csobán Júlia munkaközösségvezető.

“Nyitott családi rendezvényt tartottunk november 14-én a Veres Péter utcai 
telephelyen Márton-nap alkalmából. A rendezvényen az óvodás gyerme-
kek bemutatták azokat a dalokat, dalosjátékokat, melyekkel Márton-napra 
készültek a vendégek nagy örömére és természetesen mindez lámpás fel-
vonulással kísérve.”- tudtuk meg  Nádasdi Imréné munkaközösségvezetőtől.  

“Október 25-én Hajdúnánás - Kendereskertbe kirándulást szerveztünk 
Dömötör nap alkalmából, ahol a gyerekeknek alkalmuk volt közelebbről 
megismerkedni többféle háziállattal, valamint a pusztával. A legnagyobb 
örömöt a sok látnivalón túl mégis az önfeledt játék jelentette a pusztában. 
Nagyon jól érezték magukat a gyerekek.”- tájékoztatott Remenyikné Mol-
nár Mariann óvodapedagógus.

“A Csicsergő óvodában 11.08-án rendeztük a „Tökjó napot”. Nagy örömmel 
vártuk a szülőket, hogy hagyományunkhoz híven, egy kellemes dél-utánt 
együtt tölthessünk a családokkal. Közös barkácsolással, népi játékokkal, 
sült tök, fahéjas sült alma és gyümölcstea kóstolóval készültünk. Díjaztuk 
az elkészült faragott tököket és a madárijesztőket. A díjazottak okleve-
let és apró ajándékot vihettek haza. A szülők nagy érdeklődéssel vettek 
részt a szűrővizsgálatokon is. /vérnyomás, vérzsír, véroxigén mérés/ Az 
est fénypontja az volt, hogy a töklámpásokkal körbejártuk az óvodát. Él-
ményekkel térhettek haza a családok, és kérték, hogy ezt a fajta hagyo-
mányt ápoljuk a következő években is.”-számolt be Novákné Dezső Mária 
munkaközösségvezető.

A lengyel kapcsolat fenntartása nemcsak az óvodának, hanem a városnak 
is fontos. A kapcsolatot újragondolják a lancuti és balmazújvárosi vezetők 
és tavasszal ismét találkoznak a delegációk.
“Az utóbbi években sok új pedagógus érkezett intézményünkbe,ezért fon-
tosnak éreztük, hogy összekovácsoljuk az intézmény dolgozóit. Csapat-
építéseket, kirándulásokat, kihelyezett nevelési értekezleteket szervez-
tünk. Három intézményvezető-helyettes helyett mindössze kettő segíti a 
munkámat, akik heti 20 órában a gyermekek között vannak, míg 12 órában  

vezetői feladatokat látnak el. A bölcsődei férőhelyek bővítésére pályázatot 
adott be az Önkormányzatunk. Jelenleg 7 bölcsis gyermek szerepel várólis-
tán, azonban hamarosan négyen óvodába lépnek, a megüresedett helyeket 
természetesen azonnal feltöltjük. A demográfiai adatok alapján a jelenlegi 
6 bölcsődei csoport helyett 8-ra lesz szükségünk, a pályázatunkat plusz 
két csoport fogadására adtuk be. Fontos megemlíteni, hogy a Bólyai úti 
telephely átadásával egy időben megnyitotta kapuit a Zrínyi utcán talál-
ható játszótér is. Az óvodások mellett bárki használhatja a modern játéko-
kat hétköznapokon 8:00 és 16:45 között, sajnos hétvégén zárva tartjuk az 
új szórakozási lehetőséget. Örömteli az is, hogy két intézményünk újult 
meg az elmúlt egy évben, a Veres Péter utcán és a Bólyai úton. A többi 
épületet is szeretnénk renoválni. Tavasszal kezdjük meg a munkákat. Az 
udvari játékok felülvizsgálata és állagmegóvása után a gyermekek minden 
szabadtéri eszközt használhatnak.”- zárta gondolatait Tarné Juhász Juli-
anna, az Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény intézményvezetője.

Bánhegyi Zoltán

Balmazújváros Város képviselő-testülete 2019. augusztus 1-től egy évre Tarné Juhász Juliannának 
szavazott bizalmat az Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény élén. Az intézmény 23 óvodai és 
6 bölcsődei csoport ellátását biztosítja a 2019/2020-as nevelési évben.
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A női kézilabda NBI/B keleti csoportjának 6. fordulójában október 26-án 
Egerben vendégeskedett az NKK Balmazújváros. Az Eszterházy SC ellen az 
előző találkozók gólzáporait követően sikerült eredményesen koncentrálni 
a védekezésre, így harminc szerzett találaton belül tartottuk az ellenfe-
let. Üröm az örömben viszont, hogy a támadójátékunk sínylette a pon-
tos védőjátékot. A Heves megyeiek 28 góljával szemben az újvárosiaknak 
mindössze 17 alkalommal sikerült zörrenteni a hazaiak hálóját.
A következő körben itthoni lelátók előtt az Orosházi NKC ellen nyílt esély a 
hiba javításra. A König Rendezvényközpont szurkolótáborát november 10-
én lendületes támadójátékkal ajándékozták meg Dajka István lányai. Az 
első félidőben a védekezésben előforduló figyelmetlenségeket a támadójá-
ték precizitása ellensúlyozta, így csupán kétgólos hátránnyal zárult az első 
etap. A szünetet követően a Békés megyeiek Román Dorina vezérletével 
magabiztos különbséggel, 35-28 arányban hazavitték a győzelem jutalmát 
jelentő két bajnoki egységet.
Az Elek Gyula Arénában a Ferencváros U19-es együttese ellen, zsinórban öt 
vereséget követően reménykedhettünk újra pontszerzésben november 16-
án. Az első félidőben egyenlő erők küzdelmét láthatták a fővárosi csarnok-
ba látogatók, a szünetben 17-17-es eredményt mutatott az eredményjelző. 

A pihenőt követően viszont a zöld-fehér mezesek magukhoz vették a kez-
deményezést és végül öt találattal jobbnak bizonyultak.
Az őszi idény még három feladatot tartogat Borgyos Pannáék számára.
November 24-én a PC Trade Szeged látogatott városunkba. Dajka István 
lányai késve érkeztek meg a mérkőzésre. A 15. percig kialakult 7-9 gólos 
különbség állandósult a mérkőzésen, a dudaszó pillanatában 29-36 állt az 
eredményjelzőn.
A hónap utolsó napján a bajnoki címért küzdő Pénzügyőr SE otthonában 
szerepel az NKK Balmazújváros. A szezon első felét végül hazai pályán zár-
ják Zavaczki Boglárkáék a megyei rivális Hajdúnánás ellen december 8-án.

Bánhegyi Zoltán

SPORT

Kézilabdás hölgyeink tovább 
keresik a győztes utat

SPORT

Két győzelem, egy vereség a Balmazújvárosi KK mérlege
November hónap bajnoki sorsolása különböző ellenfeleket tartogatott a 
Balmazújvárosi KK számára. A férfi kézilabda NB1/B keleti csoportjának 
7. fordulójában Kecskemétre utaztak Tréki Tamás fiai. A listavezető KTE-
Piroska Szörp csapata ellen a Messzi István Sportcsarnokban nem sok 
babér termett az újvárosi srácoknak. Bár az első félidőben a mieink vé-
delmi fala szinte átjátszhatatlan volt, a második játékrészre ugyanez a 
szerkezet alaposan megingott. A találkozót így a Bács-Kiskun megyeiek 
nyerték 33-26 arányban.
Pontosan tíz nappal később hazai pályán, városunk kézilabda fanatiku-
sainak óvó tekintetei előtt adott volt az esély a javításra. November 17-
én este a sereghajtó Balassagyarmati Kábel SE együttesét fogadta a piros 
mezes BKK. Esélyeshez méltóan végig uralva és kézben tartva a mérkőzést, 
végül tekintélyes előnnyel, 31-25-ös arányú győzelmet ünnepelhettek 
Teleki Leventéék.
Az Elek Gyula Arénában a Ferencváros ellen két ponttal gazdagodtak fi-
aink. A kiegyenlített első félidő után, meggyőző balmazújvárosi játék 
következett, melynek vége 32-29-es győzelem lett.
Az idei naptár még két találkozót jelez Vízler Mátéék számára. Először a 
Békés gárdája ellen november 30-án, a 2019-es esztendőt végül a Mizse KC 
ellen december 7-én zárják a fiúk.  
           Bánhegyi Zoltán

SPORT Szép sikerek Nádudvaron
A Supreme Fight Team öt tagja vett részt a II. Nádudvari Gasztro Kupán, 
amit a WAKO és a Rácz Kick-box Team közreműködésével szerveztek meg 
november 9-én. A versenyen több mint 300-an indultak 3 kategóriában, 
melyek a point fight, light contact, kick-light. Ezen kívül a napot forma-
gyakorlatokkal indította néhány versenyző. Az egyesületünkből öt sze-
mély vett részt a versenyen, ahol mindenki 2 kategóriában méretette meg 
magát. Hosszú és nagyon kemény felkészülés van a hátuk mögött, ami 
meghozta a gyümölcsét.

  
  
  
  
 

A versenyzőink eredményei:
        

Dézsi Boglárka Felnőtt -65kg
Light-contact 2. helyezés

Kick-light 3. helyezés

Soróczki Csaba Cadet II +69kg
Point-fight 3. helyezés
Kick-light 5. helyezés

 
Debreceni Mihály Felnőtt -74kg

Light-contact 3. helyezés
Kick-light 4. helyezés

Zádori Ferenc Felnőtt-69kg
Light-contact 3. helyezés

Kick-light 5. helyezés
 

Balogh Csaba Felnőtt-69kg
Light-contact 4. helyezés 

                                                  Kick-light 4. helyezés                                           
                 
      Balogh Csaba



Balmazújváros / Balmazújváros Közszolgálati lapja 2019/11 sPort  - reKlám 1515

A labdarúgás tovább él 
Balmazújvárosban

SPORT

“A belenyugvás nem feladást jelent. Nem jelent vereséget, csak annak a 
felismerését, hogy ideje elfogadni a dolgot, és továbblépni.” – részlet a 
Gyilkos elmék című nagysikerű filmsorozatból. És hogy miért így kezdem 
a balmazújvárosi utánpótlás futball őszi összefoglalóját? Egyértelmű! U-
gyanis az őszi szezon kezdetén még volt felnőtt csapatunk is a labdarúgás 
területén, ha most is lenne, akkor ebben az újságban az ő eredményük 
lenne hónapról hónapra közölve. 
Bele kellett azonban nyugodni, hogy döntött az MLSZ, méghozzá szá-
munkra nem kedvezően, kizártak, nem lehetett tovább NB II-es csapatunk. 
„Egynek minden nehéz; soknak semmi sem lehetetlen!” – fogalmazott 
annak idején a legnagyobb magyar, gróf Széchenyi István. Valahogy így 
voltak ezzel a felnőtt együttes körül mozgó stábtagok is, akiknek a nagy 
része maradt, átment az utánpótláshoz, a Balmazújvárosi FC-hez, s azóta 
van élő szöveges tudósítás akár U-16-os lány meccsről is, van élő bejelent-
kezés tornákról, van élet a balmazújvárosi utánpótlás futballban, van élet 
a labdarúgásban Balmazújvárosban.        
„Játszani kell, nyerni, és nem magyarázkodni!” – mondta egykor Gera 
Zoltán, nemrég visszavonult labdarúgó. Azt pedig, hogy valóban van élet, 
mutatják az eredmények, nem kell magyarázni és magyarázkodni itt sem, 
magát adja el továbbra is a balmazújvárosi futball, még ha „csak” utánpót-
lás szinten is.

A Tóth Gábor vezette U-16-os lánycsapatunk őszi bajnok lett, sőt ők kapták 
a legkevesebb gólt az ősszel a bajnokságban. A hölgyeknél van U-19-es csa-
patunk is, ez a bajnokság pedig azért érdekes, mert az MLSZ enged csapa-
tonként négy, úgynevezett túlkoros játékost. Vagyis lehet, hogy egy 18 éves 
védőnknek kell harcolnia a pályán az ellenfél 35 éves támadójával szem-
ben, ami igencsak megnehezíti a küzdelmeket. A csajoknál van egy U-14-es 
együttesünk is, ők 66 góllal az idény legjobb góllövői a bajnokságban, sőt 
Harangi Lili révén miénk a gólkirálynő is.
        
A Lajos Ferenc irányította U-17-es fiú csapatunk adja a bajnokság őszi 
gólkirályát, 28 góllal Harangi Norbert személyében, ráadásul ez a gárdánk 
hazai pályán százszázalékos eddig, s csak a Kisvárda előzi meg a tabellán. 
Az U-19-es korosztálynál (ezt a csapatunkat Sorin Cigan vezeti) is nálunk 
van az őszi gólkirály, Csörgő Raul 29 gólt szerzett tizenhárom mérkőzésen. 
Ezt a sort pedig még tovább lehet vinni, hiszen az U-13-as korosztályban is 
magunkénak tudhatjuk az őszi gólkirályt: Bernáth Bence 17 gólt szerzett. 
Ők például és az U-12-es csapatunk még nem játszott döntetlent az idén. 
Az U-14-es „fiainkról” azt érdemes tudni, hogy ők 2. helyen zárták az őszt, 
s idegenben százszázalékosak, Bartók Csaba személyében pedig itt is van 
dobogósunk a góllövőlistán. Az U-15-ösöknél pedig Uri Márk által van do-
bogósunk szintén.
Ha pedig kicsit bemegyünk a szabadtérről, futsallban is jeleskedtünk az 
idén, indultunk ugyanis U-11-es és U-13-as korosztályban is tornákon 
Nagy Lajos edző vezérletével. De Csige Imre U-8-as csapata az utolsó teljes 
novemberi hétvégén például tornát nyert Debrecenben, ami mindig nagy 
skalp.
        
Ezek mellett pedig ott voltak a legkisebbeknek szervezett Bozsik-fesz-
tiválok az ősszel, vagy a kicsit nagyobbaknak a Bozsik-tornák. Ide tartozik 
például a november 24-én megrendezett évzáró Bozsik-torna az U-10-es 
és U-11-es korosztálynak, melyre ellátogatott Palaticzky Szabolcs is, az 
OTP Bank Bozsik-program Régiós „B” szakmai igazgatója, régiós elnöke. 
„Lehetőséget szeretnénk biztosítani a hasonló képességű gyerekek 
számára, hogy maximálisan fejlődhessenek, ez a tornák célja. Az a 
tapasztalatom az őszről, hogy a gyerekek élvezik a futballt, szeret-
nek játszani. Mindenhol vannak értékes labdarúgók már ebben a kor-
osztályban is, az egyéni fejlesztésekre kell minél több időt szánni. 
Remélhetőleg már megvannak az új egyéniségei a magyar futball-
nak ezek között a gyermekek között, csak foglalkozni kell velük 
folyamatosan, nem szabad megtörni a fejlődésüket.” – foglalta össze a 
„Bozsikos” őszt az Edzőcentrumban az MLSZ munkatársa.
        

„Utánpótlás csapataink a szakmai elvárásoknak megfelelően telje-
sítettek, a helyezések alapján elégedettek lehetünk, s azok is vagyunk. 
A munka ettől függetlenül továbbra is adott, haladunk a megkezdett 
úton.” – ezt pedig Lajos Ferenc mondta el az őszről, a Balmazújvárosi FC 
szakmai igazgatója. 
        
Semmit nem adtak fel tehát Újvárosban, ami a focit illeti, csak kicsit más 
az a bizonyos köntös. Elfogadni muszáj volt az MLSZ döntését, még a 
belenyugvás is kellett, de láthatóan a továbblépés is sikerült. A klub körül 
mindig is volt egy „mondás”, méghozzá az, hogy csak együtt sikerülhet 
eredményt elérni. Az pedig az eredményekből is jól kivehető, hogy együtt 
továbbra is sok mindenre képes ez a közeg. A régi összetartás, lendület 
megmaradt, az utánpótlás körüli újításokra pedig országszerte felfigyeltek. 
„Minél nagyobb egy csoport lojalitása a csapat irányába, annál nagyobb a 
motiváció a tagok között, hogy megvalósítsa a csoport céljait, és nagyobb a 
valószínűsége annak, hogy el is fogják érni céljaikat.” – mondta Rensis Li-
kert amerikai szociálpszichológus. Hogy cél-e visszatérni a felnőtt futball-
hoz Balmazújvárosban, az is ki fog derülni tavasszal, most a cél az utánpót-
lásban rejlik, s a fennmaradásban, ahogy már oly sok minden, együtt ez is 
sikerülhet!
        
Hiába nincs tehát felnőtt futballcsapat Újvároson, dübörög az utánpótlás, 
nem is rossz eredményekkel, sőt! Ráadásul színvonalas nemzetközi terem-
tornára is készülnek. 2019. december 20-22. között a régi Sajt-Kalmár Kupa 
néven elhíresült kispályás tornát elevenítik fel, csak más néven. A kétmil-
lió forint összdíjazású Balmaz-M+Z Kupára még lehet jelentkezni is, mely-
nek nevezési díja csapatonként hatvanezer forint, határideje pedig 2019. 
december 13. A Kőnig Rendezvénycsarnokban az már biztos, hogy még az 
évvégi ünnepek előtt NB I-es és NB II-es labdarúgókkal is lehet majd ta-
lálkozni, sőt a labdarúgás „öregfiú” sztárjaival is, hiszen gálamérkőzés is 
tervben van. További információk pedig az esemény facebook oldalán ta-
lálhatók.         
A végére pedig talán egy Madách-idézet illik a legjobban:                            
„Mondottam ember: küzdj, és bízva bízzál!”

                Palánki István

Felnőtt csapat nélkül sem állt meg az élet az újvárosi 
futball körül, a szakmai stáb azon dolgozik folyamatosan, 
hogy az utánpótlással továbbra is bent maradjon az 
országos körforgásban is.
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